
Referat årsmøde Distrikt Jylland-Fyn 2023 
Afholdt søndag den 26. februar 2023 på Hotel Medi i Ikast 
 
Punkt 1: 
Velkomst  
Velkomst v/Willy Frederiksen 
Navneopråb v/Morten Breiner 
 
Valg af dirigent  
Palle Larsen valgt 
 
Valg af stemmetællere 
Kurt Markussen og Henning Sørensen 
 
Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendt 
 
Punkt 2, Bestyrelsens beretning samt mulighed for kommentarer og spørgsmål: 
Willy Frederiksen (WF) supplerede mundtligt den skriftlige beretning. 
 
Kommentarer til beretning: 
Claus Rasmussen, Cykling Odense:  
Er glad for, at Distrikt JF sagde nej til lønnet sikkerhedskonsulent, da han ikke umiddelbart kan se effekten 
af en sådan. 
Enig med bestyrelsen i, at DCU er ved at blive for kommerciel. 
Eventfolk, der kun er inde omkring DCU på enkelte events, når at opbygge en stor viden, som går tabt, når 
personen stopper igen. 
Hvorfor har vi endnu ikke niveauopdeling i BU klasserne. 
 
WF: 
Glad for, at distriktets beslutning om ikke at ansætte en sikkerhedskoordinator accepteres i klubberne. 
Der arbejdes for, at indbetalinger til genopretningsfonden fremover bliver kanaliseret ud på sikkerheds 
tiltag. 
 
Ole Iversen, Thy CR: 
Omkring sikkerhed, så opleves kun, at kravene skærpes mere og mere fra myndighederne. 
Efterlyser svar fra bestyrelsen på, hvad klubberne kan gøre, for at gøre cykelløbene mere sikre, og hvad 
bestyrelsen kan hjælpe med. 
Vi får ingen MC betjente mere, færre og færre hjemmeværnspoliti – det er svært at få TO’ere til at komme 
og samtidig dyrt. Kommunen har f.eks. ikke nok ensrettet skilte o.lign. 
 
WF: 
TO’ere er blevet meget kommercielle, de får uddannelsen betalt i klubberne og efterfølgende forsvinder du 
ud til private events, hvor de kan tjene det dobbelte eller mere. 
Begge distrikter ønsker DCU’s bestyrelsen, direktør, DIF og DGI med ind over problematikken, så det kan 
løftes op på højere niveau. 
Problem, at politikredse tolker bekendtgørelsen meget forskelligt. 
Distriktet undersøger i øjeblikket mulighed for aftale med f.eks. SafeRoad omkring levering af skilte, 
skilteplaner m.m., den rigtige løsning er ikke fundet endnu. 
 
Ole Iversen, Thy CR: 
Støtter forslag om distriktstrailer med skilte og andet udstyr, så vi sikre, at alle skilte overholder reglerne. 
Mulighed for uddannelse af TO’ere lokalt, er dog meget kostbart. 
 
Palle Larsen, DCU bestyrelse: 
Kommentar på forskellighed i politikredse – i Slagelse ringer politiet f.eks. selv til klubben og spørger, 



hvornår de skal holde løb, så kan kun medgive, at der tolkes meget forskelligt på bekendtgørelsen. 
 
Henrik Jess, DCU formand og Aalborg CR: 
Stop snakken om de ”hvide DCU skjorter”, vi skal løse det her i fællesskab. Vi er alle discipliner 
repræsenteret i dag, og alle har forskellige problematikker. 
Lad os holde den gode tone, som Morten Anderson også lagde op til på årsmødet på Sjælland i går. 
Det passer ikke, at DCU’s bestyrelse ikke svarer på henvendelserne, der ligger bl.a. referat på hjemmesiden 
fra bestyrelsesmøde afholdt ekstraordinært efter fællesmødes med distrikterne i november. I referatet er 
der oplyst om de tiltag, der allerede er lavet eller igangsat. 
Vi skal arbejde både med sikkerhed på vejene, men også sikkerhed i alle de øvrige discipliner. 
Vi kan ikke ændre TO’ernes adfærd over natten, det er noget, der tager tid. 
Kan kun opfordre til, at klubberne selv får uddannet TO’ere. 
Der er efterhånden behov for mere og mere hjælp til ansøgninger o.lign., så der er flere aspekter i behovet 
for en sikkerhedskonsulent. 
Som løbsarrangør kender han selvfølgelig godt selv problematikkerne, men kommunerne er ikke sat i værk 
for at lave cykelløb, men for at servicere borgerne. Kravene er blevet endnu større. 
 
Claus Rasmussen, Cykling Odense: 
Enig om, at vi er et fælles DCU, men der er stadigvæk noget DCU, som ikke er os alle sammen. 
Har stadig svært ved at se, hvordan en sikkerhedskonsulent skal nå ud til alle klubber i vest, hvordan skal 
han f.eks. kunne lave skilteplaner i områder og byer, som han overhovedet ikke kender. 
Uanset, hvor mange sikkerhedskonsulenter, man ansætter, så vil der stadig ske uheld på ruterne. 
Vi bør hellere se på, hvordan cykelløbene skal afholdes, måske er der generelt for mange cykelløb. Vi skal 
gentænke løbskonceptet. 
Sikkerhed MTB og cyklecross har vi i Odense også fokus på, da vi afholder den slags løb. 
 
Johnny Poulsen, Kolding BC: 
Lad os lave indlæggene lidt korte. 
I KBC har vi betalt TO uddannelsen med krav om, at de skal stille op til Koldings eget løb, og derudover 
blander de sig ikke i, hvilke arrangementer, de ellers deltager i og hvad de får for det. 
Synes kritikken mod DCU var hård – Kolding har haft stor effekt af at have haft cup løb,  
Har oprettet en skiltebank, men skiltene er ikke helt lovlige. 
 
Henning Knudsen, Vejen BC: 
Til Henrik: Du skal ikke tage det ilde op, at der kommer nogle øf, men det er et udtryk for frustration fra 
landevejsklubberne. 
Desværre er uddannelse af racemarshalls gået i stå, rigtig ærgerligt, da det kan være med til at højne 
sikkerheden. 
Efterlyser uddannelse for chauffører. 
 
Lotte Schmidt, distriktsbestyrelsen: 
Der er e-learning kursus på vej for ”driver licens”, som man skal bestå, for at licensen godkendes. 
 
Beretningen blev herefter godkendt. 
 
Punkt 3, Kommissærudvalgets beretning: 
Ingen kommentarer til den skriftlige beretning. 
 
Willy redegjorde kort for de problemer, der er med manglende kommissærer. 
 
Asbjørn Ravn Rasmussen, Aarhus Studenternes Cykelklub: 
Udover selve kommissærjobbet, hvad er så glæden ved at være kommissær? 
 
Willy: 
Kan kun svare for sig selv, men synes det er det sociale, og glæden ved at komme ud blandt rytterne, og 
følge deres udvikling op gennem klasserne. 



Nogle kommer ud på internationale opgaver. 
 
Palle Larsen: 
At bliver kommissær i en ung alder, er en rigtig god leder og konfliktløsningstræning, som kan bruges videre 
i livet. 
 
Henning Knudsen, Vejen BC: 
Fremstillingen af Thor Skivild var negativ vinklet, gik meget på, at man får skældud af rytterne osv., det er 
ikke måden, vi får nye unge kommissærer ind. 
 
Beretningen blev herefter godkendt. 
 
Punkt 4, Forelæggelse af revideret regnskab 2022 og budget 2023: 
Kasserer Morten Breiner gennemgik regnskabet 2022 og budget 2023. 
 
Spørgsmål til regnskab og budget: 
Claus Rasmussen: Hvad dækker den skyldige post til MTB, og har distriktet nogen andel i Danish Cross 
Academy. 
 
Morten Breiner: 
MTB udvalget har selv regnskabet på MTB Ligaen, men pengene ligger hos os. Det er reelt ikke vores penge, 
og derfor bogføres de som gældspost. 
WF redegjorde kort for, hvorfor det er oprettet sådan (grundet en tidligere sag er det blevet sådan). 
 
Pelle Clemmensen og Henrik Jess: 
Distriktet har ingen andel i cross akademiet, det er et udspring fra DCU’s crossudvalg, og der er ingen midler 
i det fra hverken DCU eller distrikterne. 
 
Johnny Poulsen, Kolding BC/BU projektgruppen: 
Projektgruppen vil gerne søge om flere midler end der er afsat til BU på budgettet. 
 
Morten Breiner: 
Send ansøgninger til BU projekter. 
 
Regnskabet blev herefter godkendt. 
 
Punkt 5, Behandling af lovforslag til DCU`s kongres: 
Der var to forslag til kongressen fremsat af DCU’s bestyrelsen, som blev gennemgået. 
Forslagene er udsendt pr. e-mail til klubformænd, repræsentanter, udvalg m.fl. fra DCU’s administration 
den 24. januar 2023.  
Forslagene er til orientering, og skal behandles og stemmes om til kongressen af repræsentantskabet. 
 
Forslag 1 – ændring af, hvem der kan indstille lovforslag: 
Claus Rasmussen, Cykling Odense: 
Har der tidligere være udfordringer ifm. indsendelse af lovforslag. 
 
WF: 
Det har ikke været et problem i vest, men i øst har det været et ønske. 
 
Palle Larsen: 
På sidste års kongres var et lignende forslag, men det fik ikke 4/5 flertal, men forslaget fik dog en stor andel 
”ja” stemmer. 
Bestyrelsen har derfor arbejdet videre med det, og er kommet frem til, at repræsentanter også kan 
indsende forslag, hvis de er minimum 5 repræsentanter om at indsende forslaget. 
 
Forslag 2 – opstillingsfrister af kandidater til valg på kongressen: 



WF: 
Deadline for opstilling er 25. januar, men stadig muligt at opstille på dagen. 
 
Lotte Schmidt: 
Læser forslaget sådan, at hvis der er minimum en kandidat til en post ved deadline i januar, så kan der ikke 
stilles flere op efter deadline. Heller ikke på dagen. 
 
Henrik Jess: 
Hvis der er en kandidat pr. 25. januar, så kan der ikke stilles flere op efter deadline, heller ikke på dagen. 
 
Jørgen Schmidt: 
Synes det gør det hele meget mere stift, ingen mulighed for at gøre noget impulsivt. 
 
Pelle Clemmensen: 
Det er motiveret af, at vi på de seneste kongresser har haft dårlige oplevelser med personer, der stiller op 
på dagen og ikke bliver valgt på trods af gode kvalifikationer. Det kan betyde, vi går glip af gode frivillige i 
bestyrelse eller udvalg. 
 
Jørgen Schmidt: 
Ikke sikkert, at en frivillig kan bestemme sig to måneder før. 
 
Henrik Jess: 
Det er store poster, der skal besættes, hvis man ikke er klar på det to måneder før, så bør man ikke lade sig 
vælge til sådan en post. 
Forsøg på at få kvalificerede kandidater. 
 
Mai Tolstrup, Randers BMX: 
Det har ikke været behagelige kongresser de sidste par år ifm. kandidater, der blev smidt ind i sidste øjeblik. 
Har en meget bedre følelse med det nye forslag, så man får tænkt sig om inden man stiller op. 
 
Kurt Markussen, æresmedlem: 
Synes, det er et godt forslag. 
Der ligger et stort arbejde i at tage en bestyrelsespost. 
 
Henning Knudsen, Vejen BC: 
Udelukker også kuplignende tilstande. 
 
Claus Rasmussen, Cykling Odense: 
Opfatter det lige så meget, at man vil sikre, at der ikke dukker en kandidat op hen over natten. 
Ser et problem i, hvis kandidaterne, der har meldt sig inden deadline, trækker sig, hvad så? 
 
Palle Larsen: 
I sådan et tilfælde vil posten være vakant, og så kan der stilles en op på dagen. 
 
Asbjørn Ravn Rasmussen: 
Det forhindrer vel heller ikke bestyrelsen i at finde en person til en vakant post efter deadline, men inden 
kongressen. 
 
Palle Larsen: 
Er klar over, at det er tidligt før afslutningen af ens valgperiode, man skal tage stilling, men det giver 
ordnede forhold. 
Det minder om valg til f.eks. Folketinget, hvor man heller ikke kan opstille i sidste øjeblik. 
 
Anders Bystrup: 
Giver forsamlingen mulighed for at vælge de rette repræsentanter til eventuelle kampvalg på kongressen. 
 



Jørgen Schmidt: 
Man forhindre f.eks. den nye BMX leder, der kommer ind i sporten efter deadline i at blive valgt. 
 
Palle Larsen: 
Så må man udnytte de gode kræfter på anden vis, og så må han stille op året efter. 
 
Henrik Jess: 
Hvis forslaget bliver vedtaget, vil man også opfordre distriktsbestyrelserne til at indføje det i deres standard 
vedtægter. 
                  
Punkt 6, Indkomne forslag af lokal karakter: 
Ingen forslag modtaget. 
 
Punkt 7, Valg til distriktsbestyrelsen:  
Pelle Clemmensen motiverede valg af formand: 
Distriktsbestyrelsen har givet sig selv en opgave i at få ryddet op i opgaverne, som ligger i formandsposten, 
så vi får nemmere ved at vælge formand fremover. 
 
Vælges for 2 år:                          
Formand: Willy Frederiksen – VALGT FOR 2 ÅR 
Bestyrelsesmedlem: Michael Lajer – VALGT FOR 2 ÅR 
Bestyrelsesmedlem: Michael Jørgensen – VALGT FOR 2 ÅR 
 
Siddende (valgt 2022 for 2 år): 
Kasserer: Morten Breiner 
Næstformand: Preben Harmsen 
Bestyrelsesmedlem: Lotte Schmidt 
Bestyrelsesmedlem: Pelle Clemmensen 
                                                         
Punkt 8, Valg af to bestyrelsessuppleanter:  
Suppleant for 1 år: Johnny Lillelund – VALGT FOR 1 ÅR 
Suppleant for 1 år: Anders Bro Bystrup – VALGT FOR 1 ÅR 
 
Punkt 9, Valg af kritiske revisorer + suppleant: 
Kritisk revisor for 2 år: Finn Madsen – VALGT FOR 2 ÅR 
Suppleant for 1 år: Charlotte Kristensen – VALGT FOR 1 ÅR 
                             
Siddende (valgt 2022 for 2 år): 
Henrik Jess Jensen 
 
Punkt 10, Valg til kommissærudvalg: 
Susan Herforth - VALGT SOM FORMAND FOR 2 ÅR 
 
Keld Christensen – VALGT FOR 1 ÅR SOM MEDLEM (indtræder på Susans plads) 
Jackie Jensen – VALGT FOR 1 ÅR SOM EKSTRA MEDLEM (distriktsbestyrelsen har godkendt, at udvalget 
udvides med en ekstra person) 
 
Siddende (valgt 2022 for 2 år): 
Medlem: Jens Peter Hummelshøj 
 
Punkt 11, Valg til DCU`s repræsentantskab for 2 år: 
Der skal vælges 7 repræsentanter for 2 år og 1 repræsentant for 1 år (Jens-Henrik Jensby ønsker at udtræde 
før tid). 
 
Valgresultat: 
Michael Lajer – 81 stemmer – VALGT FOR 2 ÅR 



Anders Bro Bystrup – 81 stemmer – VALGT FOR 2 ÅR 
Jens Peter Hummelshøj – 79 stemmer – VALGT FOR 2 ÅR 
Jackie Jensen – 78 stemmer – VALGT FOR 2 ÅR 
Mai Myrhøj Tolstrup – 78 stemmer – VALGT FOR 2 ÅR 
Claus Rasmussen – 76 stemmer – VALGT FOR 2 ÅR 
Johnny Lillelund – 75 stemmer – VALGT FOR 2 ÅR 
Susan Herforth – 72 stemmer – VALGT FOR 1 ÅR 
Henning Knudsen – 15 stemmer – IKKE VALGT 
                            
Siddende – ej på valg i 2023 (valgt i 2022 for 2 år): 
Jakob Knudsen (DCU bestyrelse – ej på valg) 
Hanne Blume (DCU bestyrelse – ej på valg) 
Willy Frederiksen (Formand JF – ej på valg) 
Lotte Schmidt 
Pelle Clemmensen 
Preben Harmsen 
Charlotte Kristensen 
Michael Jørgensen 
Johnny Poulsen 
                         
Punkt 12, Valg af 5 suppleanter til repræsentantskabet for 1 år: 
Siddende (valgt for 1 år i 2022): 
Louise Thorhauge – 71 stemmer - VALGT 
Morten Breiner – 68 stemmer - VALGT 
Ole Iversen – 64 stemmer - VALGT 
Søren Skamris Jeppesen – 61 stemmer - VALGT 
Henrik Ginnerup – 57 stemmer - VALGT 
Asbjørn Ravn Rasmussen – 56 stemmer – IKKE VALGT 
Henning Knudsen – 14 stemmer – IKKE VALGT 
 
Punkt 13, Orientering om medlemmer i DCU udvalg udpeget af Distrikt Jylland-Fyn: 
 

DCU udvalg: Medlem udpeget af Distrikt JF: 

Baneudvalg Banerne udpeger selv 

BMX-udvalg Mikael Hansen 

Cross udvalg Thomas Nørup, Cykling Odense 

Gravel udvalg (Mads Christensen finder JF kandidat) 

Kommissærudvalg Willy Frederiksen, Esbjerg CR 

Landevejsudvalg Christian Moberg, Team coloQuick 

MTB-udvalg Birgitte Duus Nicholaysen, Varde MTB 

Spor- og naturudvalg Jónas Þór Björnsson 

Trial udvalg Conny Johnsen, Viborg Trial 

Udvalg for e-cykling Henrik Vinding, Herning CK 



 
Punkt 14, Orientering fra Distrikt Jylland-Fyns Børne-Unge projektgruppe: 
Information fra Michael Jørgensen og Johnny Poulsen. 
 
Michael Jørgensen: 
Cykling Odense, Kolding, Herning, Holstebro og til dels Silkeborg har arbejdet godt med BU projektet i 2022. 
Der er arrangeret børnedage på lukkede anlæg (landevej) i Holstebro og Herning, og i starten af 2023 har 
der været 2 børnedage på Odense banen. 
Alle løb har været stor succes. 
 
Landevejsudvalget vil påbegynde arbejdet med niveauinddeling af børneklasserne, så det kan blive 
implementeret i de sportslige regler 2024. 
 
Ansøg gerne distriktsbestyrelsen om midler til børnedage og andre BU projekter. 
Opfordring til klubberne om at lave børnedage uanset disciplin. 
 
Johnny Poulsen: 
Udfordringen har været at fastholde børnene om vinteren, og der har arrangementerne på cykelbanen 
været en stor succes. 
Der er allerede planlagt 4-5 dage til efteråret/vinteren 2023-2024. 
 
Claus Rasmussen: 
Det har fungeret rigtig godt at køre børnene niveau inddelt på de to bane dage. 
 
Charlotte Kristensen: 
Har projektgruppen størst fokus på at lave landevej? 
 
Johnny Poulsen: 
Indtil videre har det kun været landevej. 
 
Mai Tolstrup: 
Ærgerligt, at der kun er fokus på landevej. 
I Randers inddrager vi hinanden, hvor vi bl.a. laver BørneTour sammen med landevejsklubben, BMX 
klubben og MTB klubben. 
Opfordrer andre til at kombinere disciplinerne indenfor samme by. 
 
Michael Jørgensen: 
Helt enig, selvfølgelig skal BMX og MTB indover. 
Udgangspunktet har været, at landevej bløder (ved opstarten i 2022). 
Vil meget gerne have både BMX og MTB repræsentanter i gruppen. 
 
Claus Rasmussen: 
I Odense vil de rigtig gerne have BMX, og foreslår også, at BMX’erne kommer ind på banen. 
Cykling Odense har både MTB og cross. 
 
Willy Frederiksen: 
Vi lavede oplæg til dette sidste år med fokus på landevej, men vi skal bestemt udvide, så vi inddrager alle 
discipliner. 
Det kræver flere ildsjæle i projektgruppen, så alle discipliner er repræsenteret. 
 
Morten Anderson: 
På Sjælland laves der BørneCamp i første weekend i september med udgangspunkt ved Ballerup Super 
Arena. 
Det vil være for alle discipliner, så man kan prøve hinandens discipliner. 
 
Michael Jørgensen: 



Holstebro CC starter i år Holstebro Academy Cycling for 6-9 år. 
Børnene gøres klar til at cykle og får eget tøj. 
 
Henning Sørensen, Hobro: 
Orienterede om nyt cykelprojekt i Hobro. 
 
 
 


